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1.  Opening 
De voorzitter opent kort na 19.00 uur de vergadering. Deze keer zijn we samengekomen in De 
Veste, Kerkdreef 2, naast de Hillegondakerk. Het zaaltje is normaliter in gebruik voor 
catechisaties en bijbelkringen. Voor sommige aanwezigen een cultuurschok, in vergelijking 
met de gebruikelijke senaatszaal. De voorzitter verwelkomt eenieder, maar spreekt een 
bijzonder hartelijk welkom uit voor Matthijs Holwerda, vertegenwoordiger UB. 
Bas Kwakman is verhinderd door de opening van de tentoonstelling zijn schilderwerk. Korrie 
Louwes, zo constateert de voorzitter, heeft iets anders te doen. 
 
Hierna herdenkt de voorzitter de leden die in het afgelopen jaar zijn overleden. Het betreft, in 
volgorde van overlijden: De heer van Hattem, de heer E.H. Cossee (die oud-lid van de 
hoofdcommissie en daarna commissaris was), de heer Krouwer, de heer van der Waa, 
mevrouw M.G. Waldram-Roelandschap, de heer J.J. van Enter, mevrouw Klinckhamers en 
mevrouw Ten Raa-Kuipers. 
Onze gedachten gaan uit naar hun nabestaanden. 
 
 
2.  Verslag ALV 13/10/21 
Het verslag van de vorige ALV wordt ongewijzigd, met dank aan de opsteller, goedgekeurd. 
 
3.  Jaarverslag 2021 
Hierop bespreekt de voorzitter het reeds toegezonden jaarverslag en licht daar enige punten 
uit toe. De daling van het ledental lijkt vooralsnog tot staan gebracht (ca. 900). Bij de 
vermindering van het ledental heeft corona meegespeeld. Grote aandacht heeft de 
hoofdcommissie voor de werving van nieuwe leden. Groei is essentieel voor onze financiële 
situatie en maatschappelijke relevantie. Er is een nieuwe ledencategorie in het leven 
geroepen, namelijk die van donateur. Dit betreft voormalige lezers die op deze manier nog 
van hun betrokkenheid blijk kunnen geven. Vooralsnog zijn er vier aanmeldingen 
[administratieve fout: er is maar 1 donateur]. De voorzitter roept de aanwezigen op om om 
hen heen te kijken voor nieuwe leden: ‘maak uw buren lid!’. 
De samenwerking met en binnen de Universiteitsbibliotheek is opnieuw verbeterd. De 
samenwerking maakt de positie van het Leeskabinet sterker, zowel intern binnen de Erasmus 
Universiteit als naar heel Rotterdam. Samenwerking vindt plaats inhoudelijk, maar ook op 



het gebied van personeel, financiën en public relations, in het bijzonder bij de sociale media 
(Instagram). 
Namens de UB benadrukt Matthijs Holwerda het belang van de samenwerking met het RLK. 
Na corona zijn de publieksactiviteiten weer opgestart. Er waren enkele boekenclubs en 
lezingen (in september Surinaamse poëzie, Jan Brokken vanavond). Volgende week op 
donderdag 20 oktober spreekt Suzanna Jansen. Er is meer in de planning. 
In het verslagjaar zijn er 1150 nieuwe titels aangeschaft, 80 voor het project Reading without 
Borders. Deze boeken worden deels geplaatst bij het University College zodat ze direct 
beschikbaar zijn voor de doelgroep. 1589 titels werden als geschenk ontvangen. Er hebben 
bijzondere vitrinepresentaties plaatsgevonden, over books of oppression and empowerment 
(met onze zeldzame editie van Galileo Galilei) en over boeken als reissouvenirs. Wie daar 
komt, zal ook het schilderij van het oude Leeskabinet, geschonken door Johannes de Muinck 
Keizer, hebben kunnen zien. Op dit moment wordt een nieuwe vitrinetentoonstelling 
ingericht over Powema Tori, Surinaamse poëzie uit de collectie van het RLK/UB. Hier komt 
ook een digitale variant van. 
Veel werk is de afgelopen tijd gestopt in het catalogiseren van de erfgoedcollectie. 
Hoogtepunt hiervan was de beschrijving van de Van Rijckevorselcollectie. Groots werk 
verrichtte onze bibliothecaris, Roman Koot. Bij de vorige ALV verzorgde hij hier een 
voordracht over. 
Er werden 6800 boeken uitgeleend, waaronder 250 via het interbibliothecair leenverkeer.  
De tijd van corona heeft ons ook nieuwe dingen geleerd. Toen de fysieke bijeenkomsten niet 
zijn doorgegaan, zijn er interviews verschenen op YouTube. Zij ontvingen een enorm onthaal. 
Zo werd het gesprek met Sandra Langereis, de biografe van Erasmus meer dan 1500 keer 
bekeken. Zoveel mensen zijn nooit bij een lezing verschenen. De nieuwsbrief bleef met 
regelmaat verschijnen. Een nieuwe medewerker is inmiddels benoemd: Farina Rodjan. 
Financieel is het vorige boekjaar jaar met een positief resultaat afgesloten.  
De Boekenmarkt in juni bracht bijna € 1.500 op. De helft ging naar UAF Stichting 
Vluchteling Studenten, de andere helft voor ons eigen werk. Op 25 juni deden we met een 
informatiestand mee aan de Dag van de Rotterdamse geschiedenis (Laurenskerk - 
Roterodamum). 
 
Met instemming en waardering beluisteren de leden het verslag. 
 
 
4.  Verslag penningmeester Hans Cool 
Hierop licht de nieuwe penningmeester, met enige schroom aangetreden na zijn illustere 
voorganger, de jaarstukken toe. De inkomsten bedroegen € 24.626 waarvan € 1.500 aan 
giften. De rest is contributie. Bij afname van het aantal leden is die bijdrage toegenomen door 
de verhoging van de contributie in 2021. Hier stonden uitgaven tegenover. Zo’n € 35.000 
voor de aanschaf van boeken en tijdschriften. Dat alleen is al meer dan de inkomsten. 
Daarnaast waren er algemene kosten van ongeveer € 9.000 voor lezingen, restauraties, 
licenties en bankkosten. Al met al leidde dat tot een verlies van ongeveer € 20.000, dat uit 
het vermogen betaald kon worden. Het vorige boekjaar was een goed beursjaar met een 
koerswinst van ongeveer € 28.000 zodat het jaar positief afgesloten kon worden. Dat zal dit 
jaar niet het geval zijn. De ontwikkelingen op de beurs maken dat we nu moet rekenen met 
een achteruitgang van het vermogen van 15%. Om enige continuïteit te waarborgen zullen we 
op zoek moeten naar nieuwe leden en goede activiteiten die vele mensen trekken. De lezing 
vanavond met 200 aanmeldingen is bemoedigend. 
 
Hierop krijgt Rutger Sypkens het woord. Hij heeft alleen, als lid van de kascommissie, de 
heer Fokma was door ziekte verhinderd, met grote ijver en betrokkenheid de boeken, via 
steekproeven, gecontroleerd. Alle vragen konden beantwoord worden. Er is geen fraude 
achterhaald en ook over de doelmatigheid van de uitgaven had hij geen zorgen.  
De kascommissie adviseert de jaarstukken goed te keuren en de penningmeester en de 
hoofdcommissie décharge te verlenen. Geen der leden vraagt het woord.  
 

https://www.youtube.com/watch?v=HvTPwxKUyv0
https://www.youtube.com/watch?v=cA_YKzjCdyI


Met acclamatie wordt de goedkeuring en décharge verleend. 
 
5. Benoeming kascommissie 
De hoofdcommissie draagt Rutger Sypkens voor herbenoeming voor en stelt als tweede lid 
van de commissie voor te benoemen Constant van den Steenhoven (commissaris). Zij worden 
met applaus benoemd. De heer Sypkens, die aanwezig is, laat zich deze benoeming 
welgevallen. 
 
 
6. Mededelingen 
De voorzitter meldt dat de bibliothecaris van de Universiteit, de heer Matthijs van Otegem 
per 1 oktober in eenzelfde functie benoemd is bij de UB Utrecht en ons daarmee heeft 
verlaten. Er is nu een vacature, we wachten met spanning af. 
 
Hierop betreedt om 19.25 uur de heer Frans van den Ban de zaal. Hij lijkt speciaal gekomen 
te zijn voor het belangrijkste gedeelte van deze vergadering, de rondvraag. 
 
 
7.  Rondvraag: 
Mevrouw Els Oosterlaan stelt enige belangwekkende vragen. Zou het geen goed idee zijn om 
eindexamenkandidaten van middelbare scholen een gratis lidmaatmaatschap, voor beperkte 
tijd, te geven voor onze bibliotheek? Er volgt grote instemming, terwijl er creatief meegedacht 
wordt op welke wijze en voor welke periode dit het beste zou werken. Een kleine commissie 
bestaande uit mevrouw Els Oosterlaan en het hoofdcommissielid Cuna-Laura Duin zal aan 
het werk gaan.  
Vervolgens spreekt mevrouw Oosterlaan uit het persoonlijk contact bij de balie te missen. Zij 
komt daardoor minder vaak. Hierop volgt enige gedachtewisseling over de wijze waarop het 
contact persoonlijker kan worden. De kwestie heeft de voortdurende aandacht van de 
hoofdcommissie. 
Zou, zo oppert de heer De Muinck Keizer, het geen goed idee zijn om voor bijvoorbeeld de 
bibliothecaris een glazen kooi als werkplaats neer te zetten? Deze is niet direct overtuigd. 
 
8.  Sluiting 
Om 19.34 uur sluit de voorzitter, onder dankzegging aan alle aanwezigen, de vergadering en 
maken de meeste leden zich op om het interview met Jan Brokken te gaan beluisteren. 
 
 
 
Tjaard Barnard 
 
 
 
 
 
 
 
 


